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 دسسسَثبت وشتبسِ فَلبًي ٍ تؼييي حَادث صيستي ثش هجٌبي ًبًَفسيلْبي آّىي  هطبلؼِ

 (جٌَة ضشق ضيشاص) ليشجٌَة ثشش 

 لع٤ٚٗ،ا٤طاٖ ، زا٘ك٥بض، زا٘كٍبٜ ث٥ٗ ا٣ِّّٕ أبْ ذ٣ٙ٥ٕ )ضٜ(،¹*ؾؼ٥سٜ ؾٕٙبض٢

senemari2004@yahoo.coms.senemari@ENG.ikiu.ac.ir/ 

 چىيذُ

ٞب٢ آٞى٣ ا٘شربة قس. زض ٍ٘بض٢ ظ٤ؿش٣ اظ ٘ظط ٘ب٘ٛفؿ٥ُٞب٢ وطسبؾٝ فٛلب٣٘ زض ثطـ ل٥ط ثٝ ٔٙظٛض ٔغبِؼٝ چ٥ٙٝا٤ٗ ٔغبِؼٝ ٟ٘كشٝ

اؾز. زض ٔشط اظ ٔبضٖ ٕٞطاٜ ثب ٥ٔبٖ لا٤ٝ ٞب٢ آٞه آضغ٣ّ٤ سكى٥ُ قسٜ  150ا٤ٗ ثطـ ضؾٛثبر ٔٛضز ٔغبِؼٝ ثب ضربٔز حسٚز 

 ظ٤ط سؼ٥٥ٗ ٌطز٤س: ٞب٢ ظٖٚ٘ش٥ؼٝ ا٤ٗ ٔغبِؼٝ  ظ٤ؿز

 Aspidolithus parcus Zone (UC14TP), Calculites ovalis Zone (CC19), Ceratolithoides aculeus Zone (UC15bTP)- 

Quadrum sissinghii Zone (UC15cTP)- Quadrum trifidum Zone (UC15dTP-UC15eTP)- Tranolithus phacelosus Zone 

(UC15eTP-UC16-UC17)- Reinhardtites levis Zone (UC18)- Arkhangelskiella cymbiformis Zone (UC19- UC20a,bTP)  

-د٥كٟٙبز ٣ٔقطٚع ٔبؾشط٤كش٥ٗ دؿ٥ٗ ٞب٢ قٙبؾب٣٤ قسٜ، ثبظٜ ظٔب٣٘ ضؾٛثبر زض ثطـ ٔٛضز ٔغبِؼٝ اظ وبٔذب٥٘ٗ سب  ثط اؾبؼ ٌٛ٘ٝ

، ٘بد٥ٛؾشٝ  CC26زض ا٤ٗ ٔغبِؼٝ ٔطظ وطسبؾٝ ثٝ سطق٥ط٢ ثس٥ُِ قٛاٞس ضؾٛث٣ )افك اوؿ٥سٜ ٚ لطٔع( ٚ ٥٘ع ػسْ طجز ظٖٚ  ز.ٌطز

 قٛز.د٥كٟٙبز ٣ٔ
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Abstract 

In this study, Upper Cretaceous deposits in the Ghir section were selected for biostratigraphic study based on 

calcareous nanofossils. In this section, studied deposit with about 150 m thickness consists of marl and interlayers 

argilliouses limestone. As a result of this study the following biozones were determined:Aspidolithus parcus Zone 

(UC14TP), Calculites ovalis Zone (CC19), Ceratolithoides aculeus Zone (UC15bTP) - Quadrum sissinghii Zone 

(UC15cTP)- Quadrum trifidum Zone (UC15dTP-UC15eTP)- Tranolithus phacelosus Zone (UC15eTP-UC16-UC17)- 

Reinhardtites levis Zone (UC18)- Arkhangelskiella cymbiformis Zone (UC19- UC20a,bTP) were detected. 

According to the identified species, the age of sediments is Campanian to early late Maastrichtian. In this study, the 

K/Pg boundary is discontinuous due to sedimentary evidence (red layers) and also lack of CC26 zone 
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